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از  اثــر   ۱۵ بــا  اردشــیر«  »رنگ هــای  نمایشــگاه 
کاریکاتورهــای اردشــیر محصص ششــم خرداد 
در گالــری آرتیبیشــن به صــورت آنلایــن برگــزار 
در  کاریکاتوریســت  حیــدری،  هــادی  می شــود. 
دربــاره  نمایشــگاه  ایــن  اســتیتمنت  از  بخشــی 
رنــگ در آثار ایــن هنرمنــد، نوشــته: »بعضی از 
این آثــار خود  به  خود طنزی ســیاه و تأثیرگذار در 
دل داشــتند و محصــص بــا خطوطــی قدرتمند 

و در برخــی آثــارش با رنگ هــای ویژه، آنهــا را وارد طرح هــا و کاریکاتورهایش کــرد. به باور 
مــن، آن چه محصص را شــخصیتی جالب و قابــل بحث می کند، فراتــر از هنرش، هوش 
هنرمندانه در نوع ارائه آثارش اســت، آنجا که با طرح های ســیاه و ســفیدش همان کاری را 

انجام می دهد که با رنگی کردن آنها«./ مهر
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در آستانه سالروز فتح خرمشهر فرهنگستان 
هنر طی مراسمی لوح ویژه خود را با عنوان 
»فَرِّ فرهنگســتان هنر« به هادی حجازی فر 
مهدی«  »موقعیــت  ســینمایی  فیلم  برای 
اهدا کرد. درآســتانه ســالروز فتح خرمشهر، 
فیلم ســینمایی »موقعیت مهــدی« برنده 
بهترین فیلم چهلمین جشنواره فیلم فجر 
در تالار ایرانِ فرهنگســتان هنــر برای اهالی 
فرهنــگ و هنــر به صــورت ویژه بــه نمایش 

درآمد و لوح ویژه »فَرِّ فرهنگستان هنر« به هادی حجازی فر کارگردان، بازیگر و فیلمنامه نویس 
این اثر ســینمایی اهدا شــد. همچنین، فرهنگســتان هنر بــا اهدای لوح ســپاس به حبیب الله 
والی نــژاد، تهیه کننده این فیلــم و محمدرضا تقی پور مدیر موزه صلح تهران و جانباز هشــت 

سال دفاع مقدس، از آنها قدردانی کرد./روابط  عمومی فرهنگستان هنر

1
فیلم »تصــور« اولین ســاخته بلند علی 
بهراد نخســتین نمایش خود را در بخش 
هفتــه منتقــدان جشــنواره کــن تجربــه 
کــرد. »تیــم گریرســون« منتقــد نشــریه 
اســکرین در بخشــی از یادداشت درباره 
فیلــم »تصور« پس از نخســتین نمایش 
در بخــش هفتــه منتقدان جشــنواره کن 
می نویســد: »این فیلم روایت مرموز دو 
شــخصیت اســت که زندگی شــان تنها 

در طول تاکسی ســواری  شبانه شــان در تهران تلاقی پیدا می کند، »تصور« بیننده را تشویق 
می کند تــا هوای اســرارآمیز داســتان را در آغوش بگیرد و به طرز بازیگوشــانه ای از افشــای 

دقیق آنچه در حال روی دادن است، امتناع می کند./ ایسنا

پــس از گذرانــدن دو ســال بــد، فســتیوال 
بین المللــی فیلــم کن فرانســه به شــرایط 
می انــگارد،  خــوب  آنچــه  و  گذشــته اش 
رجعت کرده است. هفتاد و پنجمین دوره 
مهم ترین فســتیوال ســینمای جهــان که از 
سه شــنبه شب 27 اردیبهشــت به راه افتاد 
و شــنبه شــب هفته بعد )7 خــرداد( پایان 
می گیــرد، در 8 روز نخســت اش اتفاقــات 
متعــددی را تجربــه کــرده اســت. پــس از 
تعطیــل شــدن دوره 2020 کــن بــه خاطــر 
جــولان کرونــا و برگــزاری دوره 2021 آن بــا 
یک ســوم حضــار همیشــگی و با بیشــترین 

خطــرات  ســبب  بــه  پزشــکی  ملاحظــات 
همیــن بیمــاری منحــوس، دوره جاری آن 
به لطف افول آشــکار کرونا گشــوده تر از دو 
ســال گذشــته شــده و همان عادات ســابق 
و آدم هــای همیشــگی در آن خودنمایــی 
می کننــد. خیلی هــا می گوینــد زرق و بــرق 
شــده  ســبب  کــن  بــر  حاکــم  پرســتی های 
جدی تــر  هنرمنــدان  و  غنی تــر  فیلم هــای 
بیشــتر بــه ســوی »ونیــز« روی بیاورنــد کــه 
همیشــه بعــد از کــن و همپــا بــا »برلیــن« 
فســتیوال دوم ســینمای دنیا انگاشته شده 
اســت امــا تا نوشــتن این جمله کــه؛ »کن و 
جذابیــت آن مــرده اســت« هنوز ســال ها و 

سال ها فاصله داریم.

ë از ناسزاواران تا شایسته ها
امشــب »برادران لیلا« تــک نماینده ایران 
بــرای   »2022 »کــن  مســابقه  قســمت  در 
حضــار به نمایــش درمی آیــد و در روزهای 
5 و 6 خــرداد هــم ســه نوبــت دیگــر بــرای 
ولــی  می شــود  پخــش  فســتیوال  قضــات 
فیلمــی هــم کــه علــی عباســی ســینماگر 
ایرانی تبار ســاکن ســوئد با بودجه مشترک 
و  دانمــارک  آلمــان،  فرانســه،  کشــورهای 
البته ســوئد ساخته و روانه کن کرده، در روز 
پنجشــنبه به نمایش درمی آیــد. این فیلم 
کــه »عنکبوت مقدس« نام دارد و راجع به 
یک قاتل زنجیره ای است، احتمال دارد به 
ســبب برخی گرایش های سیاسی حاکم بر 

کــن مــورد تجلیلی قرار گیرد که ســزاوار آن 
نیســت و ایــن می تواند یکی از مــوارد دریغ 
جشــنواره امسال باشــد. اما فیلم »برادران 
لیــلا« که ســاخته ســعید روســتایی )خالق 
»ابــد و یــک روز« و »متری شــیش و نیم«( 
اســت، می توانــد آینه ای صــادق از جامعه 
خــوب  بازی هــای  و  باشــد  ایــران  شــریف 
نوید محمــدزاده، پیمان معادی و ســعید 

پورصمیمی بر قوت های آن افزوده است.
ë تلفن به ارواح

هیــأت داوران بخــش مســابقه امســال کــه 
ریاســت آن با ونسان لندون بازیگر قدیمی 
ســینمای فرانســه اســت، شــنبه آینــده بــا 
نخــل  می کنــد  مشــخص  نهایــی اش  رأی 

طــلای بهتریــن فیلــم این بخش شایســته 
کدامیــک از 21 فیلم حاضــر در این رقابت 
اســت اما لندون مســن که ســال پیش یکی 
از بازیگــران فیلــم »تایتان« بــود )که نخل 
طــلا را برد( روز سه شــنبه در مصاحبه ای با 
نشــریه لوماتن گفت: »سال 1987 که برای 
اولین بــار به کــن آمدم و فیلمــی تبلیغاتی 
و کوتــاه از فســتیوال گرفتــم، ذوق زده بــه 
مــادرم تلفــن زدم و گفتم: مــادر، اکنون در 
هتــل روبه روی تــالار مرکزی جشــنواره قرار 
دارم و از شــادی و غــرور در پوســت خــود 
نمی گنجم. پس از 35 سال به همان هتل 
کــه البته ترمیم و مدرن شــده، بازگشــته ام 
اما مادرم به بهشــت رفته است و پدرم نیز 

همین طــور و نمی توانم به آنها زنگ بزنم. 
وقتی این خاطرات مقابل چشــم هایم رژه 
مــی رود و ارواح روبه رویم ســبز می شــوند، 
از مــن نپرســید در 8 و 9 روز اول فســتیوال 
امسال من و همکارانم کدام فیلم را بیشتر 

پسندیده ایم.«
ë اینها هستند بهترین های فستیوال

دو  ژورنــال  فیــگارو،  معتبــر  روزنامه هــای 
پاری، ورایتی، هالیوود ریپورتر و ایوی نینگ 
اســتاندارد جور ونســان لندون خاطره باز را 
کشــیده اند و با کنکاش های وسیع خود آثار 
ذیــل را برترین هــای 8 روز نخســت »کــن 

2022« نامیده اند:
»همسر چایکوفسکی«، »زمان رستاخیز«، 

»8 کــوه«، »برداشــت آخر«، »آرمیســت«،  
»برداشت آخر«، »اســلحه برتر: ماوریک« 
از  تــازه ای  و »تــوری و لورکیتــا« کــه قصــه 
و  پی یــر  )ژان   بلژیکــی  »داردن«  بــرادران 
لوک( اســت و پیشتر هم دو بار نخل طلای 
کــن را برده اند و این بار هــم در یک دنیای 
شــیرین  رؤیاهــای  دنبــال  بــه  بزرگســالانه 

کودکانه و آرزوهای جوانانه هستند. 
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 »مــن ازنســل جوان موســیقی می  خواهم تــلاش کنند تا 
موســیقی اقوام ایــران از بین نرود، اگراین موســیقی نابود 
شود و بمیرد ما هم مرده ایم« این بخشی از صحبت های 
خالــو قنبــر راســتگو نوازنده ســاز نــی جفتــی در دنیــا و از 
پیشکســوتان این هنر اســت که در ســن 77 سالگی به سر 
می  بــرد. هنرمنــدی که صدای ســازش جهانی اســت اما 
همچنــان بــرای عشــق بــه وطــن و مردمان ســرزمینش 

می  نوازد و نغمه سرایی می  کند.
 ایــن موســیقیدان و خواننــده جنوبــی کــه ســال های 
ســال تجربه حضور در جشــنواره های مختلــف داخلی و 
خارجــی را داشــته، شــرایط حــال حاضر موســیقی اقوام 
در هرمــزگان را خــوب عنــوان کــرد: »موســیقی هرمزگان 
طرفداران بســیاری دارد و همچنان در حال شنیده شدن 
است. البته جوان ها هم علاقمند به موسیقی ما هستند و 
هنرمندانی چون ما را که عمر بســیاری را بر سر موسیقی 
گذرانده ایم، می  شناسند و احترام می  گذارند و دنبال کننده 

این موسیقی ها هستند.«
او تأکیــد کرد: »نســل جوان موســیقی اقوام ایــران، باید 
میــراث دار موســیقی گذشــتگان خــود که ســینه به ســینه 
منتقل شــده، باشــند و جایگزین ما شــوند. خود مــن از 12 
ســالگی فعالیت موســیقایی ام را دنبال کردم و از سال 67 
به آموزش موسیقی مشغول هستم و دراین سال ها تلاش 
کردم این موسیقی را به نسل بعد از خود نیز بیاموزم.«خالو 
قنبر از شــروه خوانان بنام ایران است و مقام های موسیقی 
هرمزگان را، شــروه خوانی، موســیقی کار چون حرفه صید 
ماهــی و... عنــوان کرد کــه به گفتــه او اغلب این اشــعار به 
ســروده او بــوده کــه آهنگســازی و نوازندگی کرده اســت. او 
تأکید دارد: »هنر موسیقی بخصوص موسیقی اقوام ایران، 
هیــچ گاه از بیــن نمی رود و فراموش نخواهد شــد و من نیز 
طی این سال ها وظیفه خود دانستم و تلاش کردم موسیقی 

گذشتگان را اجرا و یادآوری کنم تا فراموش نشود.«
تنهــا بازمانــده نســلی کــه موســیقی نــاب جفتــی را 
ســینه به ســینه منتقل کــرده، طــی این ســال ها اجراهای 
مختلفــی همــراه بــا گــروه موســیقی »کیدی« که شــامل 

بانــوان هرمزگانــی اســت و همچنیــن گــروه »کالنگ« که 
از جوانان هســتند برگزار کرده اســت و بعــد از همه گیری 
کرونا و تعطیلی برنامه های هنری، فرصتی به وجود آمد 
تــا باردیگــر روی صحنه بــرود و در دومین جشــنواره ملی 
موسیقی اقوام ایران با گروه موسیقی از هرمزگان که زادگاه 

اوست شرکت کرد.
 او دربــاره اهمیــت برگــزاری چنیــن جشــنواره هایی 
در معرفــی موســیقی بومــی ایــران بیان داشــت: »قطعاً 
جشــنواره ای  بویــژه  موســیقی،  جشــنواره های  برگــزاری 
مختص به موســیقی فولک ایران بسیار تأثیرگذار خواهد 
بــود چرا که برگــزاری آن علاوه بر آنکه تجدیــد دیداری با 
دوستان و همکاران قدیمی است، موجب شناساندن بهتر 
هنرمندان این موسیقی و معرفی آنها به مردم بخصوص 

نسل جوان است.«
این نوازنده پیشکسوت بازنشسته وزارت فرهنگ است 
و دارای دکتری موسیقی است و به گفته خودش از طریق 
همیــن موســیقی امــرار معاش می کنــد. اگرچــه چندان 
رضایتی از این شرایط ندارد: »با آنکه زاده بندر هستم و در 
این شهر بزرگ شده  ام تا به امروز سرپناه درستی نداشته ام 
و همچنان مســتأجرم. نمی دانم شــاید کم لطفی برخی 
از دوســتان باشــد و آن طور که باید و شــاید شرایط زندگی 
خوبــی نداریم و حمایتــی هم صورت نمی گیــرد. منزلی 
در بندرعباس داشتم و چون در محدوده طرح زیباسازی 
قرار داشــت، شــهرداری منطقه، 28 میلیون تومان بابت 
خرابــی آن پرداخت کــرد و خانه ما را با لــودر خراب کرد. 
امــا شــما بگویید با این مبلــغ پول چه کاری می  توانســتم 
انجــام بدهم؟ البته در این ســال ها صندوق اعتباری هنر 
کمک های بســیاری داشــته و از آنها خشنود هستم اما در 

این روزگار زندگی کردن سخت است.«
اســتاد خالو قنبر راســتگو توصیه دارد: »اگر موسیقی و 
شادیانه های این هنر در بین ما نباشد و طنین انداز نشود، 
مردم دلتنگ و غمگین می  شوند چرا که همین موسیقی 
موجب حفظ روحیه خوب آنها شــده اســت. من از نسل 
جوان موســیقی می  خواهم تلاش کنند تا موسیقی اقوام 
ایران از بین نرود، اگراین موســیقی نابود شود و بمیرد، ما 

هم مرده ایم.«

خالو قنبر راستگو در گفت وگو با »ایران« از شرایط امروز موسیقی نواحی ایران می  گوید

اگرموسیقیاقوامبمیرد،ماهممردهایم

گــروه فرهنگی/ در راســتای اجرای مفاد 
ماده 3 آیین نامه ســاماندهی و نظارت 
بــر نمایش ســالن های ســینما مصوب 
اســفند 1399 هیــأت وزیــران مبنــی بــر 
الــزام ســازمان امور ســینمایی بــه تهیه 
دســتورالعمل نحوه نظارت بر نمایش 
در ســالن های نمایش فیلم و نیز انجام 
زمان بنــدی  تنظیم گــری،  مأموریــت 
و عدالــت در نمایــش آثــار ســینمایی 
دارای پروانه نمایــش، نظام نامه اکران 
سینمای ایران توسط شــورای راهبردی 

اکران تنظیم و با تصویب رئیس سازمان 
ســینمایی ابلاغ شــد. طبق گزارشــی که 
ایرنــا منتشــر کرده بــا انتشــار نظام نامه 
اکــران، ابعاد بیشــتری از سیاســت های 
ســازمان ســینمایی در مقولــه نمایــش 
فیلم های ســینمایی، افراد تصمیم گیر 
و سیاســت های احصاشــده ایــن حــوزه 

مشخص شده است.
در بخشــی از ایــن نظام نامــه اعضــای 
شــورای راهبردی اکران مشــخص شده 
اســت. طبــق ایــن گــزارش، مدیرعامل 

ارزشــیابی،  معاونــت  ســینما،   خانــه 
شــهر،   ســینما  مؤسســه  مدیرعامــل 
ســینمایی،   ســازمان  رئیــس  نماینــده 
و  عرضــه  بــر  نظــارت  دفتــر  مدیــرکل 
نمایش،   رئیس اتحادیه تهیه کنندگان، 
کارگردانــان،   صنفــی  انجمــن  رئیــس 
رئیس انجمن صنفــی پخش کنندگان، 
رئیس انجمــن ســینماداران و نماینده 
سازمان ســینمایی تصویرســازان سوره 
مهــر )حــوزه هنــری( اعضــای شــورای 

راهبردی اکران هستند.

از اهــداف و وظایــف شــورای راهبــردی 
اکران عبارت است:

بررســی و ایجــاد راهکارهــای مؤثــر در 
پیشــنهاد  نمایشــی،  نیازهــای  تأمیــن 
شــیوه های حمایتی از اکــران فیلم های 
سینمایی، برنامه ریزی اکران فیلم های 
تولید شده دوران کرونا،  تقویت و توسعه 
بــازار داخلی ســینمای ایــران،  صیانت 
از حقــوق مخاطبــان ســینمای ایــران، 
بررسی، توسعه و افزایش ظرفیت های 
جدید نمایشی برای اکران آثار سینمایی 

اکــران  و  نمایشــی(  نویــن  )بســترهای 
آنلاین، تنظیم و تســهیل اکران نوروزی 
و عیــد فطــر بــا هــدف تعــادل بخشــی 
تنــوع گونه هــای ســینمایی،   و رعایــت 
تــلاش بــرای ایجــاد راهکارهــای نویــن 
بازاریابــی، تبلیغــات و اطلاع رســانی با 
ارائه راهکارهای مؤثر جهت اســتفاده از 
ظرفیت های نهادهای ذیربط همچون 
شــهرداری، صدا و ســیما و...  و بررســی 
پیشنهاد و انتخاب راهکار برای آموزش 
و مراقبــت از نیروی انســانی شــاغل در 

شــبکه نمایش ســینماها و تلاش برای 
به روزرســانی ناوگان ســینمایی کشور از 
اهداف و وظایف شورای راهبردی اکران 

است.
در این نظام نامه ضمن معرفی اعضای 
)نماینــده  نمایــش  صنفــی  شــورای 
انجمــن ســینماداران 2 نفــر، نماینــده 
انجمــن صنفــی کارگردانــان یــک نفر، 
نماینده انجمن صنفی پخش کنندگان 
یک نفر، نماینده اتحادیه تهیه کنندگان 
یــک نفــر( اعلام شــده اســت کــه طبق 

روال گذشــته جلسات این شورا روزهای 
یکشــنبه برگــزار خواهد شــد و تعویض 

فیلم ها روزهای چهارشنبه خواهد بود.
در بخــش مقــررات نمایــش فیلم هــا 
هم آمده که ســقف زمان اکــران فیلم 
در ســرگروه ها و تمــام فصــول 7 هفته 

اســت. بعــد از پایــان اکــران فیلــم در 
ســرگروه ادامــه آن در ســایر ســینماها 
اســت.  مجــاز  هفتــه   3 تــا  حداکثــر 
براســاس این نظام نامــه،  بهای بلیت 
در روزهای سه شــنبه در کلیه ســالن ها 

نیم بهاست.

نظامنامهجدیداکرانمشخصشد
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وصال روحانی
خبرنگار

گروه فرهنگی: رئیس ســازمان صدا و سیما در جمع 
دانشجویان دانشگاه صنعتی شریف حاضر شد تا با 
آنها دیــدار و گفت وگو کند. به گزارش ایســنا، در این 
دیدار نمایندگان تشکل های مختلف دانشجویی به 
قرائت بیانیه ها و خواسته های خود از رئیس سازمان 
صدا و ســیما پرداختند. پیمان جبلی در این جلســه 
به افتخارات دانشــگاه صنعتی شــریف اشــاره کرد و 
در این میان به رتبه یک در رتبه بندی دانشــگاه های 
کشــور در ســال های گذشــته، رتبــه اول در ارتبــاط با 
صنعت و رتبه اول در دانشــمندان برتر اشــاره کرد و 
گفت: بیش از ۵0 درصد ســهم مقاله های پژوهشی 
در کشور به دانشگاه صنعتی شریف اختصاص دارد 
و بــر اســاس چنیــن جایگاهــی، صحبــت در حضور 
شما با این افتخارات کار سختی است. جبلی سپس 
با طرح این مســأله که باید ببینیم نســبت رســانه با 
دانشــگاه چیست؟ به این مســأله اشاره کرد که »این 
یکی از آسیب هایی است که خود ما به عنوان رسانه 
و شــما به عنوان دانشــگاه دچارش هستید. تردیدی 
نیســت که با جنگ نــرم هدفمندی روبه رو هســتیم 
که قصدش نادیده گرفتن پیشرفت های افتخارآمیز 
کشور اســت. شما دانشــجوهای نخبه کشور هستید، 
تصوری که از پیشرفت ما دارید قطعاً کمتر از چیزی 
اســت کــه در واقعیــت وجــود دارد، نه تنها شــما ما 
هم تحــت تأثیر این جنــگ نرم قــرار گرفتیم. تمام 
دســتگاه های فرهنگــی مــا تحــت تأثیــر ایــن جنگ 
نــرم قــرار گرفته اســت. مــا بدهکار ســهم نخبگان و 
دانشــمندان هســتیم چــون بدهکار مردم هســتیم، 

چون نخبگان از بدنه توده مردم برخاسته اند.«
او در بخشــی دیگــر از صحبت هــای خــود نقبــی 
بــه خواســته دانشــجویان دربــاره بازگشــت عــادل 
فردوســی پور به رسانه ملی زد و گفت: موضوع آقای 
فردوسی پور در دوره بنده اتفاق نیفتاد؛ اگر دوره من 
بود تمام تلاشم را می کردم که نرود، البته نمی گویم 
معجزه می کردم ولی تلاشــم را می کــردم. الان هم 
تلاش می کنیم از توانایی های ایشــان استفاده کنیم. 
مــا بایــد قــدر ســرمایه هایمان را بدانیــم اما مســأله 
دوطرفه است، فرد مقابل ما هم باید قوانین بازی را 
بپذیرد و بخواهد، ما هم باید قدرش را بدانیم. برادر 
عزیزمان آقای فردوســی پور نظرات خاص خودش 
را دارد. تمــام تلاشــم را می کنــم هیچ ســرمایه ای را 
از دســت ندهیــم، امیدوارم خدا کمــک کند بتوانیم 
انجــام دهیم کــه البتــه این مســأله دوطرفه اســت. 
جبلی درباره ســهم توجه به بخش های مختلف در 
آنتن پخش رســانه ملــی هم گفت: »ما در پوشــش 
علــم و شــرکت های دانش بنیان مســئولیت مهمی 
داریــم. از مصادیــق عدالــت گســتری، پرداختــن به 

ســهم هــر بخــش اســت. مــا چقــدر بــه ســهم علم 
پرداختیم؟ شــرعاً و عرفــاً روز قیامت اگــر بخواهیم 
جــواب دهیم مردم جلوی ما را می گیرند، می گویند 
ما امانت مان را به تو دادیم. امانت مردم در دســت 
ما چیست؟ هویت مردم، فرهنگ مردم، افتخارات 
و ارزش هــای مــردم اســت. بایــد ســهم همه اقشــار 
مردم را پرداخــت کنیم. حتی دولت را؛ با قاطعیت 
عــرض می کنم ســهم مــردم، ســهم نظام و ســهم 
دولت را باید پرداخت کنیم. اگر طرفدار جمهوریت 
هســتیم، باید ســهم دولــت را هم در نظــر بگیریم. 
او در پایان ســخنرانی خود به مبحث انتشــار سندی 
تحت عنوان سند تحول اشاره کرد و گفت: برنامه ای 
را در خردادمــاه منتشــر خواهیم کرد که ســند تحول 
اســت. علت کندی این امر این اســت می خواستیم 
از نظرات متخصصان و پیشکســوتان استفاده کنیم. 
در این چند ماه به اندازه ای که لازم بوده در معرض 
نظرات پیشکسوتان قرار گرفتیم. بیایید مسائل مان 
را با هم در میان بگذاریم و ما به شما توضیح دهیم 
که کدامش را می توانیم عملی کنیم.« جبلی افزود: 
ســه تحول اساسی برای اینکه صدا و سیما از مرحله 
24 ســال گذشــته بخواهد عبور کند، در نظر گرفتیم. 
اول دنبــال تبدیــل کــردن خطــوط قرمز بــه خطوط 
ســبز هســتیم. یعنی به جای محدود کــردن خود به 
بایــد و نبایدها، به عرصه هایی که فکر نکرده بودیم، 

بپردازیم. 
ë آفتی به نام نظرسنجی

جبلــی در بخشــی از صحبت هایــش هــم درباره 
بــه جــای کمیــت در  بــه کیفیــت  ضــرورت توجــه 
برنامه هــای صداوســیما، گفــت: در دوره هــای قبل 
برای مقابله با ماهواره از ساعت 8 تا 12 چند سریال 
پخش می کردنــد. این تولید انبوه بی کیفیت اســت. 
زمانی در دهه 70 و ۶0 صداوسیما یک سریال تولید 
می کــرد بــا امکانات کــم. آن زمــان خیابــان خلوت 
می شــد الان 4 تــا ســریال تولید می کنیم خوشــحال 
می شــویم که یکــی از آنها بگیرد. مــن ابایی از گفتن 
اینها ندارم، آمده ایم که این شــرایط را تغییر دهیم. 
محور دیگر تحول ســازوکار اثرسنجی است. ما دچار 
آفتی به نام نظرســنجی هســتیم. نظرسنجی گاهی 
بــرای برنامه های ما تبدیل به آفت می شــود. معیار 
برنامه سازی می شــود نظرسنجی. اینکه چقدر تأثیر 
بــر رفتار و نگرش مخاطب داشــته از اهــداف تحول 
افــزود: در جریان ســازی  ســازوکاری اســت. جبلــی 
مــا می توانیــم از تمــام ظرفیت هــای صــدا و ســیما 
اســتفاده کنیم تا مردم را نســبت به موضوعی وادار 
کنیــم کــه فکر کننــد لازمــه اش موضــوع فرماندهی 
واحــد و نشســتن در ابتــدای زنجیــره تولیــد اســت. 

یکی از دانشــجویان گفتند ما در دوره ای هســتیم که 
صداوسیما کمترین مخاطب را در سال های گذشته 
داشــته اســت. ایــن در حالــی اســت کــه مخاطبــان 
شــبکه های ماهواره ای هم در سال های اخیر کاهش 
پیدا کرده اند و این طبیعی اســت. وقتی رســانه های 
جدیــد می آینــد، رســانه تنــزل پیــدا می کنــد امــا از 
بیــن رفتنی نیســت. آیــا تلویزیون ســینما را تعطیل 
کــرد یا اینها کتــاب را تعطیــل کردند؟ هر رســانه ای 
ماندنــی اســت و اثــر خــودش را دارد. مــا ســوپرمن  
نیستیم، توقعات شما هم درست است. اما توان ما 
نامحدود نیست، محدود است. ما در بین گزینه های 
زودبــازده و تغییرات بنیــادی نمی توانیم یکی را رها 
کنیــم. نمی توانیــم از تحولات بنیادی غافل شــویم، 
زیــرا منــوال بــه همیــن صــورت می چرخد. از شــما 
خواهــش می کنــم یک هیأت دانشــجویی مشــترک 
تشــکیل دهیم، برای بررســی عملکرد صدا و ســیما 
و میزان پیشــرفت ســند تحولــی که ارائــه می دهیم. 
اولین معاونش هم به انتخاب شــما باشــد. مثل ما 
شــانه هایتان را زیر بار بیاوریــد و به ما کمک کنید که 

بتوانیم  مسیر را طی کنیم.
ë شعار بازگشت به مردم دادیم

او اظهار کرد: ما به مخاطب و حضرت آقا بدهی 
داریم. زیرا در ابتدا شعار بازگشت به مردم را دادیم 
و تمام تلاشمان هم همین است که این کار را بکنیم. 
روز قیامت جلوی ما را می گیرند که چرا حرف مردم 
را بیان نکردی. ما در این 8 ماه گذشته سعی کردیم 
هر جا که می توانیم صدای مردم باشیم. در ماجرای 
اصفهان دیدید کــه حرف مردم را منعکس کردیم. 
حق مردم این اســت که قوانین پیگیری شــود و روی 

زمیــن نمانــد و حقوقشــان پیگیری شــود. انعکاس 
اعتراضات مردم یکی از جلوه هایش بود که مشاهده 
کردید. شــفافیت درخواســت کاملًا درســتی اســت. 
بســیاری از فســادهایی کــه در دســتگاه های مختلف 
شــاهدش بودیــم بــه خاطــر نبود شــفافیت اســت. 

شفافیت مایه سلامت همه دستگاه ها است.
ë از ایرج طهماسب تا محمدرضا حیاتی

جبلــی دربــاره محمدرضا حیاتی و کنار گذاشــته 
شدنش از تلویزیون هم گفت: با شناخت نزدیکی که 
از آقای حیاتی دارم و چند سال با ایشان کار کردم، به 
هیچ وجه صدا وسیما کوچک ترین مشکلی با ایشان 
ندارد. ایشــان بازنشســته شــدند و رفتنــد. می توانند 
برگردند ولی شــاید افراد تازه بهتر بتوانند اجرا کنند. 
از همین جا از ایشان دعوت می کنم که بیایند برنامه 
اجرا کنند. او درباره ایرج طهماسب هم گفت: آقای 
طهماسب هم بزرگ شده صداوسیما است. سرمایه 
صداوسیما اســت. »کلاه قرمزی« ایشــان بِرند ثبت 
شــده صداوســیما اســت. مگر می شــود ما از ایشــان 
چشــم  برداریم؟ مسأله چیز دیگری است. عید قرار 
بود در خدمتشان باشیم. به شما اطمینان می دهیم 
آقایان ایرج طهماســب، رضــا عطاران و محمدرضا 
حیاتــی جزو خــط خورده های ســازمان صداوســیما 
نیســتند. جبلی دربــاره بخش های خبــری تلویزیون 
گفــت: قــرار بــود 20:30 بخــش خبــری ای باشــد که 
مســائلی را کــه در جایــی مطــرح نمی شــود، مطرح 
کند؛ اما چون پرمخاطب شــد همه می خواســتند در 
این بخش خبری مطرح شــوند. اما رویکرد جدید ما 
در حوزه سیاسی و خبر این است که بخش های خبر 

پرمخاطب به همان آهنگ اصلی برگردند.
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